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هاشمي: کاش دولتي سر کار بيايد که همتش رفاه اجتماعي باشد
اعتراف ديرهنگام وزير بهداشت 

روز گذش�ته وزير بهداش�ت ب�ا اذعان 
به اينك�ه اميدوار اس�ت دولت�ي بيايد 
که هم�ه وجه زحمتش رف�اه اجتماعي 
باش�د، توپ را به زمي�ن قانون گريزي 
انداخ�ت و اش�اره اي ب�ه مس�ئوليت 
پن�ج  س�اله اش در اي�ن م�ورد نك�رد. 
 قاضي زاده هاش��مي نس��بت ب��ه آين��ده 
دختران شين آبادي هم ابراز نگراني كرد، 
در حالي كه هيچ اش��اره اي ب��ه پرداخت 
نكردن هزينه درمان اين افراد از سوي نهاد 
تحت امرش نداشت. حتي به روي خودش 
هم نياورد كه در ديدار ب��ا اين دختران به 
آنها وعده اعزام به خارج از كشور داده بود، 
وعده اي كه همچون بسياري از قول هايش 

رنگ عمل به خود نديد. 
  بسته خدمات را کوچك تر کنيم!

وزير بهداشت در اجلاس سراسري مديران 
سازمان بيمه س��لامت ايران گفت: »اگر 
قانون اجرا شود، بيمه مي تواند نقش آفرين 
باشد، چراكه بيش از دو دوره قانونگذاري 
براي برنامه پنج س��اله بايد منابع بيمه اي 
تجميع شود، اما متأسفانه براي تهيه بسته 
پايه خدم��ات براي هم��ه ايرانيان عوامل 
قانون گريزي مانع ش��ده كه اميدوارم رفع 

شوند.«
سيدحسن قاضي زاده هاش��مي ادامه داد: 
»امي��دوارم در حوزه بيم��ه اي و در بيمه 
س��لامت حتي در جايگزيني مديراني كه 
در آينده داريم، س��هم بيشتري را به زنان 

اختصاص دهيم.«
وي با اش��اره ب��ه گفته مديرعام��ل بيمه 
سلامت مبني بر كسري ۷ هزار ميلياردي 
در سال آينده عنوان كرد: بيمه يک ريال 
هم نبايد كسري داشته باشد، اما مي دانم 
س��رانجام به دليل اين كس��ري ها مجبور 
مي شوند بس��ته خدمات را كوچک كنند، 
چون چاره اي نيست يا بايد دولت و مجلس 
اعتبار لازم را پيش بيني كنند يا مجبوريم 

بسته خدمات را كوچک تر كنيم.«
هاشمي در ادامه افزود: » اگر امروز دولت 
براي تغيي��ر تعرفه ها تصمي��م بگيرد كه 
چ��اره اي هم وج��ود ن��دارد، متأس��فانه 
مي بينيم قبل از ارائه لايح��ه بودجه بايد 
تعرفه ه��ا  افزايش مي يافت، ام��ا به قانون 
بي توجهي شده است، بنابراين در اعتبارات 
پيش بيني نش��ده و اين مي تواند منش��أ 

كسري باشد.«
  قصه پرغصه شين آبادي  ها

وزير بهداشت در ادامه گفت: »دولت ها و 
حكومت ها يكي از مؤلفه هايشان چه خوب 
و چه بد، توج��ه به رفاه اجتماعي اس��ت، 
موضوعي كه در چهار دهه گذشته كمتر 
به آن عم��ل ش��ده و  اي كاش طرح هايي 
مثل شهيد رجايي كه در اوايل انقلاب اجرا 
مي ش��د، ادامه مي يافت. ما در اين زمينه 
خيلي مشكل داريم و كاش دولتي بيايد كه 

همه وجه همتش اين موضوع شود.«
وزير بهداش��ت با اش��اره به حادثه تلخي 
كه ب��راي دانش آموزان ش��ين آبادي رخ 
داد، گفت: »اگ��ر قصه پرغص��ه اين افراد 
را بش��نويد، مي بينيد ك��ه در بخش رفاه 

اجتماعي ناكارآمديم. آنها بزرگ شده اند، 
ش��غل، بيم��ه عم��ر و خيل��ي چيز هاي 
ديگ��ر مي خواهند كه ندارن��د و همه اين 
موضوعات در كش��ور در يک بيمه خوب 

خلاصه مي شود. 
بس��ياري از مس��ائلي ك��ه ام��روز باعث 
ش��رمندگي اس��ت و فق��ط در بخ��ش 
آسيب هاي اجتماعي خلاصه شده و بخش 
غيرقابل قبول در كارنامه 40 ساله ماست. 
همين بي توجهي به رفاه اجتماعي است كه 

نبايد شاهد آن باشيم.«
  گردن کلفت هايي که سود مي برند

به گفته مس��عود پزش��كيان، نايب رئيس 
كميس��يون بهداش��ت مجلس »پولي كه 
در اختيار وزارت بهداشت قرار گرفته بايد 
به طرف مناطق محروم و حاشيه ها برود، 
اما در عمل چنين اتفاقي نيفتاده است. ما 
مي گوييم قانون اجرا ش��ود.در اينكه اين 
پول را خرج كردند و يک عده دارند خيرش 
را مي برن��د بحثي نيس��ت، ول��ي عده اي 
گردن كلفت هم هس��تند كه بيشتر خير 
مي برند. حرف ما اين است كه پول را بايد 
در چارچوب قانون هزينه كنند«، اما وزير 

بهداشت ترجيح داد به جاي پرداختن به 
چگونگي خرج كردن بودجه طرح سلامت 
از كمبود اعتبار و احتمال كسري بودجه 

گله مند باشد. 
از س��وي ديگر 95 درصد كارگران كشور 
در كارگاه ه��اى كوچكى اش��تغال دارند 
كه هيچ نظارتى از طرف وزارت بهداشت 
بر سلامت ش��غلى آنها و بهداشت محيط 
كارشان صورت نمى گيرد. سلامت روانى 
كارگران در خطر اس��ت، اما هيچ اقدامى 
براى رفع اين بحران نمى شود. هيچ مركز 
درمانى در سطح كش��ور براى حمايت از 
كارگران وجود ندارد و وزارت بهداش��ت 
در معاينات دوره اى كارگاه هاى بهداشتى 
عملًا حضورى ندارد. وزير بهداشت هم به 
جاي رس��يدگي به اين امور، تنها به عدم 
رفاه اجتماعي بسنده مي كند و هيچ طرح 
و برنام��ه اي در حوزه خود ب��راي رفع اين 

مشكلات ارائه نمي دهد. 
  اصرار به تجميع بيمه ها

بررسي هاي صورت گرفته نشان مي دهد كه 
مضرات  انتقال بيمه ها به وزارت بهداشت به 
شدت بيش��تر از منافعش اس��ت و مردم 
بزرگ ترين بازندگان تصويب و اجراي اين 
موضوع توس��ط مجلس و دولت هستند، 
زيرا با انتقال بيمه ها به وزارت بهداش��ت، 
سياستگذار، ارائه دهنده خدمات، خريدار 
خدمت و ناظر يكي مي شوند و اين قضيه 
در نهايت به ضرر مردم )گيرنده خدمات( 
اس��ت. به اين دليل كه يكي از مهم ترين 
كاركردهاي بيمه به عن��وان خريدار آگاه 
خدمت، نظارت بر كيفيت خدمات و نحوه 
هزينه كرد منابع است و اين موضوع زماني 
اتفاق مي افت��د كه ارائه دهن��ده و خريدار 
خدمت جدا و مس��تقل از يكديگر باشند، 
اما وزير بهداشت مصرانه خواهان تجميع 
بيمه هاست و اين در حالي است كه از نبود 

رفاه اجتماعي هم سخن مي گويد. 

ثروت هنگفت مسئولان موجب بدبيني مردم است
سخنگوي دستگاه قضا:

س�خنگوي ق�وه قضائيه در نشس�تي 
دانش�جويي به پرس�ش هاي مختلف 
دانشجويان دانشگاه تربيت دبير شهيد 
رجايي پاسخ داد و در بخشي از سخنان 
خود در رابطه با طرح اخير مجلس مبني 
بر اعاده اموال نامشروع مسئولان گفت: 
چنانچه يك مسئول در يك مدت زمان 
کوتاه صاحب يك ثروت هنگفت شود، 
موجب ايجاد بدبيني در مردم مي شود 
و اين سؤال ايجاد مي شود که آيا ما نبايد 
او را به جهات مختلف مورد بازخواست 
قرار دهيم؟ حتماً بايد اين کار را کنيم. 
حجت الاس��لام اژه اي در پاسخ به سؤالي 
مبن��ي بر ط��رح اع��اده اموال نامش��روع 
مس��ئولان ك��ه در مجلس مطرح ش��ده 
است، گفت: سؤال اين است كه آيا حقيقتاً 
مي شود در يک مدت نسبتاً كوتاه فردي از 
طريق صحيح و س��الم يک ثروت هنگفت 
را به دس��ت آورد؟ بن��ده مي گويم چنين 
چيزي ممكن نيس��ت؛ مگر توس��ط افراد 

نابغه و صاحب ارث. 
وي ادامه داد: در اي��ن رابطه نكته دوم آن 
اس��ت كه چنانچه يک مس��ئول در يک 
مدت زم��ان كوت��اه صاحب ي��ک ثروت 
هنگفت ش��ود، موجب ايج��اد بدبيني در 
مردم مي شود و اين سؤال ايجاد مي شود 
كه آيا ما نبايد او را به جهات مختلف مورد 
بازخواست قرار دهيم؟ حتماً بايد اين كار 

را كنيم. 

  قانون خوب براي اموال نامشروع 
نداريم 

محس��ني اژه اي همچنين با اشاره به قانون 
تصويب شده در مجمع تشخيص مصلحت 
نظام در رابط��ه با اع��اده اموال نامش��روع 
مسئولان گفت: متأسفانه چه در اين قانون 
و چه قان��ون قبلي، ضمانت اجرا گذاش��ته 
نش��ده بود. در قانوني كه در مجمع تصويب 
شد، صرفاً خوداظهاري را در نظر گرفته اند 
و خوداظهاري محض اس��ت. با مشكلي كه 
مواجه ش��ديم و تا الان هم نتوانستيم رفع 
كنيم، اين است كه گفته اند اين افراد وقتي 
مي خواهند مسئوليت بپذيرند بايد حتماً يک 
تعهد بدهند. دو مشكل داريم كه آن موقع 
هم در مجمع داد م��ي زدم و مي گفتم. اين 
افراد چه زماني بايد تعهد بدهند؟ زماني كه 
مي خواهند براي انتخابات نام نويسي كنند، 
تعهد بدهند؟ يا زماني ك��ه رأي آورد و وارد 

مجلس يا شوراي شهر شد، تعهد بدهد؟!
محس��ني اژه اي افزود: الان م��ا و مجلس 
دنبال اين موضوع هس��تيم و خواهشم از 
مجلس اين است كه يک قانون جامع و كارا 
بنويسند و قانوني ننويسند كه شش ماه بعد 

بخواهيم اصلاح كنيم. 
  عدم رس�يدگي به فس�اد، سقوط 

نظام را در پي دارد
سخنگوي دستگاه قضا در پاسخ به سؤال 
ديگري مبني بر اينكه 40 سال از انقلاب 
اس��لامي مي گذرد و چرا باي��د بعد از اين 

مدت اي��ن جواب ها را بش��نويم كه قانون 
اجازه نمي دهد يا فلان دستگاه ها همكاري 
نمي كنند، گفت: پس اين همه افرادي كه 
ما رس��يدگي مي كنيم، چيست؟ الان چه 
كس��اني را به زندان مي آورند؟ معاون اول 
رئيس جمهور مگر زندان نيست؟ مگر برادر 
رئيس جمهور تحت تعقيب نيس��ت؟ مگر 
برادر مع��اون اول رئيس جمهور در زندان 

نيست و تحقيق نمي شود؟ 
وي افزود: معتقدم اگر به فساد رسيدگي 
نكنيم، باعث س��قوط نظام مي ش��ود و به 
خصوص فساد مالي، اثر وضعي دارد. بايد 
محاكمه بسياري از آنهايي كه قانون اساسي 

و قانون اجازه مي دهد، علني باشد. 
  به ش�دت دنبال برگزاري و پخش 

دادگاه علني هستيم
محس��ني اژه اي در پاسخ به سؤال ديگري 
درب��اره درخواس��ت برخ��ي اف��راد براي 
برگزاري دادگاه علن��ي گفت: الان دادگاه 
علني داريم، اما حق پخ��ش نداريم. ما به 
شدت دنبال اين هستيم كه دادگاه علني 
برگزار و پخش ش��ود و اين ب��ه نفع مردم 
و همه اس��ت. اين كار به نف��ع قاضي هم 

هست. 
  خودکش�ي مجرم�ان ب�راي فاش 

نشدن اطلاعات است
معاون اول دس��تگاه قضا در پاسخ به اين 
س��ؤالي كه برخي در زندان ها خودكشي 
مي كنند و برخي هم آنق��در آزادي دارند 

كه طلا و س��كه جابه ج��ا مي كنند، گفت: 
همه خودكش��ي ها به خاطر س��ختي در 
زندان نيست، خيلي وقت ها به خاطر افشا 
نشدن اطلاعات شان است. در اوايل انقلاب، 
وقتي منافقين دس��تگير مي شدند، وقتي 
اطلاعات شان افشا مي شد، با قرص سيانور 
خودكش��ي مي كردند. در همين پرونده 
معروف به محيط زيست، هيچ سختي اي در 
زندان نبود و فشاري از نظر غذا، بهداشت و 
دارو نداشت و الان هم خود من نمي دانم با 
چه انگيزه اي اين كار را كرده است و هيچ 

نوشته يا چيزي هم كشف نشده است. 
  محاکمه س�ران فتنه منوط به نظر 

شوراي عالي امنيت ملي است
سخنگوي قوه قضائيه در پاسخ به سؤالي 
مبني بر اينكه بعد از هشت سال چرا سران 
فتنه به مجازات نرس��يدند، گفت: شوراي 
عالي امنيت ملي تشكيل و تشخيص شان 
بر اين ش��د كه الان محاكمه قضايي اينها 
به مصلحت كشور نيس��ت و بايد محصور 
ش��وند و محدوديت هايي ايجاد شود. چه 
زماني مصلحت است؟ شوراي عالي امنيت 
ملي بايد نظر بدهد و تا به امروز ش��وراي 
عالي امنيت ملي هن��وز تجديدنظري در 
اين مصوبه نكرده است و تا زماني كه اين 
مصوبه پابرجاست، قوه قضائيه نمي تواند 

محاكمه كند. 
معاون اول قوه قضائيه گفت: شوراي عالي 
امنيت ملي هنوز تصميم خ��ود را درباره 
س��ران فتنه تغيير نداده اس��ت و اگر اين 
تصميم تغيير يافت، وظيفه قوه قضائيه هم 

به ميان مي آيد. 
حجت الاسلام و المسلمين محسني اژه اي 
در ادامه با اشاره به پرونده صندوق ذخيره 
فرهنگيان و بانک س��رمايه گفت: همين 
صندوق و بانک به رغم اينكه در مقايس��ه 
با سازمان هاي مشابه خود، چندان هم از 
بزرگي و گستردگي برخوردار نيستند، اما 
ش��ما ببينيد كه چه تعداد شركت و بانک 
زير مجموع��ه دارند؛ چنانچ��ه اين انتظار 
وجود داش��ته باشد كه س��ازمان بازرسي 
كل كش��ور همه اين بانک ها و مؤسسات 
را زير نظر خود داشته باش��د و به صورت 
مرتب و روزانه آنها را بازرسي كند، طبيعتاً 

امكان ناپذير است. 
س��خنگوي دس��تگاه قضا تأكي��د كرد: 
اينطور نيست كه س��ازمان بازرسي كل 
كشور هميشه و همه جا حاضر باشد، بلكه 
اين س��ازمان به صورت روزانه به س��راغ 
سازمان ها و دس��تگاه هايي كه در مورد 
آنها گزارش��ي واصل ش��ده مي رود و در 
موارد ديگر بر اساس امكانات و اولويت ها 

عمل مي كند. 

نيره ساري
   گزارش  يك

نما | محمود محمدتبریزی

88498440سرويس اجتماعي

روز درختكاري  
ب��ا  هرس��ال 
تبليغات فراوان 
بسياري از نهادها همراه است. اما چرا با وجود 
اين همه آمار از كاشت موفق نهال، فضاي سبز 
شهرها هر روز كمرنگ تر مي شود؟ ريزگردها 
هر روز راحت تر درون ريه ش��هروندان رسوب 
مي كنند، آلودگي هوا گس��ترده تر مي شود و 
كارشناسان از كاهش سرانه فضاي سبز خبر 

مي دهند؟
طبق آمارهاي هر ساله اگر نيمي از نهال هايي 
كه در يک دهه اخير در روز درختكاري كاشته 
شده، به ثمر مي رسيد اكنون دهها جنگل در 
گوشه و كنار كشور داشتيم، اما چرا اين اتفاق 

نمي افتد؟
»كاشت« تنها يک قدم پروسه روييدن و نمو 
يک درخت اس��ت و از آن مهمتر »داش��ت« 
است كه انگار براي مسئولان درختكار خيلي 
اهميت ن��دارد! براي اينكه نهال��ي به درختي 
تبديل ش��ود كه س��ايه و ميوه اي داشته باشد 
پروسه طولاني و با اهميت »داشت« را بايد با 
حساسيت بيشتر پي گرفت. مرحله اي كه گاهي 
به دليل فقدان آب، گرماي بيش از حد، كاشت 
غلط، خاك نامناسب، انتخاب گونه غيربومي، 
قطع و تخريب توسط انسان نهال را جوان مرگ 
مي كند و از ميان هزاران نهالي كه هر ساله روي 
كاغذ آمارشان اعلام مي شود، اندك تعدادي از 

آنها به درخت تبديل مي شوند. 
اين اتفاق در شهرستان ها در ابعاد گسترده تري 
رخ مي دهد. نهال ها را چطور با عجله و شتاب در 
جاهايي مي كارند كه گاهي اصلًا امكان آبياري 
آنها وجود ندارد يا بعد از كاشت توسط دام ها 

بلعيده مي شوند! 
ش��هردار تهران اخيراً در مراسم ساماندهي و 
احياي درختان چنار خيابان وليعصر، از مردم 
خواست كه به جاي سبزه درخت بكارند و اين 
درخ��ت را ۱۳ فروردين ماه ب��ه حياط منتقل 
كنند. شهرونداني هم كه خانه هايشان حياط 
ندارد ش��هرداري زمين هايي را به اين منظور 
اختصاص داده است تا مردم بتوانند نهال خود 

را در آنجا غرس كنند. 
دراين ب��اره مديركل س��ابق مش��اركت هاي 
مردمي سازمان محيط زيس��ت گفت: اصولاً 
فصل كاش��ت درخت در تهران ۱۳ فروردين 
نيست و روشن است كه احتمال سالم ماندن 
اين نهال ها پايين است چون در تهران نهايتاً 

بايد تا نيمه اسفندماه نهال ها كاشته شوند. 
محمد درويش درباره غرس نهال در مكان هاي 
در نظرگرفته شده از س��وي شهرداري تهران 
گفت: قطعاً ايده كاش��ت درخ��ت در طبيعت 
به مراتب خطرناك تر است، چون تنها كاشت 
درخت كار مهم و دشواري نيست بلكه آبياري، 
نگهداري از آن كار پراهميت تري است و چطور 
مي توانيم يک درخ��ت را در طبيعت بكاريم 
وقتي امكان آبياري و رس��يدگي به آن وجود 

ندارد؟
چون درختان بدون توجه به نيازهايشان صرفاً 
كاشته مي شوند و سرنوشتي جز خشک شدن 
ندارند. ضمن اينكه بايد توجه كنيم كه اگر يک 
منطقه استعداد كاش��ت درخت داشته باشد، 
درخت در آنجا رشد مي كند، اما اگر يک منطقه 
از اين استعداد محروم باشد طبيعي است كه 
براي رشد درخت در اين منطقه بايد به آن آب 
بدهيم و اين آبياري به معناي تغيير اكوسيستم 
است كه هزينه بردار است و مشكلاتي را ايجاد 
مي كند.  محمد درويش در م��ورد گونه هاي 
مناسب براي كشت در تهران اظهار كرد: تهران 
يک زماني به چنارستان معروف بود، بنابراين 
گونه مناسب براي تهران همين درخت چنار 
است كه نياز آبي كمي دارد و به خوبي مي تواند 
خود را با شرايط سازگار كند البته بادام كوهي، 
س��نجد، ون يا زبان گنجش��ک نيز گونه هاي 
مناس��بي براي كاش��ت در تهران هستند كه 
سازمان جنگل ها، مراتع و آبخيزداري كشور 
نيز آنه��ا را تأييد مي كند.  در واق��ع آنچه اين 
فعالان حوزه محيط زيست بر آن تأكيد دارند، 
اين اس��ت كه نهال هاي تهران بايد مطابق با 
مختصات اقليمي منطقه باشند و ناآگاهي در 
مورد درخت نامناسب براي هر اقليم، مشكلات 

را بيشتر مي كند. 

  يک شركت توليدكننده محصولات لبني معروف به دليل گران فروشي 
به پرداخت ۳0ميليارد تومان جريمه در حق صندوق دولت محكوم شد. 
  براس��اس تازه ترين تحقيقات، اس��تفاده بيش از حد از گوش��ي ها و 
تبلت هاي لمسي موجب شده تا عضلات انگشت كودكان به اندازه كافي 
رش��د نكند و آنها هنگام ورود به مدرسه براي دس��ت گرفتن مداد دچار 

مشكل شوند. 
  رئيس پليس راهور تهران بزرگ گفت: طبق روال هرساله محدوديت 
طرح ترافيک، زوج و فرد در ايام نوروز كاهش مي يابد با اعلام اينكه از چه 
تاريخي اين محدوديت اجرا نخواهد ش��د، نياز به هماهنگي است كه به 

زودي نتايج اعلام مي شود. 
  معاون فرهنگي آس��تان حض��رت عبدالعظيم)ع( با اش��اره به اجراي 
برنامه هاي مختلف فرهنگي، مذهبي، س��ال نو و ايام رجبيه در روزهاي 
پاياني سال و ابتداي سال آتي گفت: همزمان با آغاز سال جديد بهره برداري 

از 4هزار مترمربع از شبستان حضرت امام خميني )ره( انجام مي شود. 
  رئيس بسيج جامعه زنان با اشاره به اينكه حق كرامت الهي زن در جهان 
معاصر ناديده گرفته شده اس��ت، اظهار كرد: در جهان امروز ايفاي نقش 

مادري، تحقير و به حاشيه رانده شده است. 
  يكي از مساجد تهران با هدف كمک به رفع مشكل نيازمندان ۲ميليارد 
تومان در صندوق امداد ولايت وابسته به كميته امداد سپرده گذاري كرد. 
  دادس��تان عمومي و انقلاب مركز اس��تان فارس از اختصاص شعبه 
ويژه رس��يدگي به تخلفات و جرائم احتمالي مرتبط با چهارش��نبه آخر 

سال خبر داد. 
  دس��تيار ويژه رئيس جمهور در حقوق ش��هروندي اعلام كرد: پيگير 
اجراي مصوبه كاهش هشت سال سن مديريتي در كشور هستيم تا عرصه 

مديريت براي جوانان باز شود. 
  دبير علمي همايش بهاره چشم پزشكي با اشاره به اينكه ديابت تأثير 
مستقيمي روي چشم دارد، گفت: ديابت شانس ابتلا به آب مرواريد را در 

افراد پنج برابر مي كند. 

درختاني که فقط در ادعا سبز مي شوند

عليرضا سزاوار
   گزارش  دو

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي کوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم کرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ کدام از آنها نيست. 

 

صادق نيكو با انتشار اين عكس نوشت:  سد عباسپور مسجدسليمان 
رو ساختن اينجا بيرون آب موند. ديدن حيفه و براي مديران ويلا ساختن 
كه اسراف نشه، برخي روستاها حتي دسترسي به جاده ندارن. وقتي با 

قايق ميرن سمت جاده اين ويلاها رو ميبينن چه حالي ميشن؟
 

توييت حسين دليريان، خبرنگار دفاعي امنيتي از تحليل يك 
عكس: علي شمخاني، دبير شوراي عالي امنيت ملي كه در ملاقات هاي 
رسمي لباس غيرنظامي به تن دارد، در پاسخ به حرافي هاي وزير خارجه 
فرانس��ه و بيانيه وزارتخانه تحت امرش با لباس نظام��ي با لودريان در 

تهران ملاقات كرد. 
 

بازتاب مجازي ي�ك اقدام خوب از اداره برق:  حضور مس��ئولان 
ذي ربط منطقه برق بهمن در محل نگهباني براي مراجعاني كه به علت 

عدم توانايي جسمي قادر به استفاده از پله هاي اداره نيستند. 
 

توييت واکنش�ي به ش�يوه حمل جعبه س�ياه هواپيما:    پيمان 
فراهاني: جعبه س��ياه هواپيما اگر در محيط  مرطوب پيدا ش��ود براي 
جلوگيري از  خوردگي اطلاعات بايد بلافاصله در  آب مقطر قرار گيرد، 

نه  گوني!  مقصر اين  سوءمديريت چه كسي است؟
 

پروژه کشته سازي خنده دار:  عكس مرحوم نسيم حشمتي )همسر 
بنيامين بهادري( را به عنوان كش��ته دراويش منتشر كردند و فرياد وا 

اسلاما سر مي دهند.

عليرضا دهلوي
   محيط زيست

كميته )كميسيون( نامگذاري شوراي شهر علناً 
و عملاً كميسيون هوچي گرا و شانتاژ شده است. 
شايد باور اينكه يک كميسيون فكسني تا اين 
حد بتواند قالتاق بازي در بياورد، سخت باشد، اما 
در همين هفت ماه عيان شده كه اين كميسيون 
تقريباً بي ارزش ترين، مأموريت يافته كه با پرت 
و پلا بافي اذهان را از بيكاري ش��ورا و مجموعه 

مديريت شهري پرت كند. 
هنوز ماجراي بودار و غرض ناك تغيير نام خيابان 
كارگر ش��مالي به مصدق تمام نشده كه ظاهراً 
كميس��يون نامگذاري ش��ورا تصميم گرفته 
يكي از ساختمان هاي اصلي شهرداري را به نام 
سعيد حجاريان بزند !  اولاً اينكه نامگذاري بناها 
و مكان ها به نام افرادي كه زنده هس��تند، يک 
اقدام شاذ و غريب است كه فقط و لابد مي تواند 
اهداف سياسي – باندي آن را توجيه كند. ديگر 
و عجيب تر اينكه در خبرها آمده بود اين اقدام 
تأسف برانگيز به دليل جانبازي سعيد حجاريان 
است ! خصوصيات شخصي و عملكرد جناحي 
حجاريان بماند – كه سايرين بارها هم گفته و 
هم نوشته اند – اما گربه رقصاني شوراي پنجم 
با اين قبيل اقدامات در بدو امر مردم را نسبت 
به خرد شخصي و جمعي اين عده نگران كرده 
اس��ت. فضاي مجازي آكنده از طنزهايي شده 
كه نثار عملكرد هفت ماهه مديريت ش��هري 
شده است.  اين موضوع هم كه حجاريان اصلًا 
ترور ش��ده يا نه بماند، اما اقدام بهت آور بنياد 
شهيد دولت اصلاحات در اواخر دهه ۷0 مبني 
بر جانباز اعلام كردن حجاري��ان و تقبل تمام 
و كمال هزينه هاي درماني وي هنوز از اذهان 
مطلعان پاك نش��ده اس��ت. بهت آورتر اينكه 
حجاري��ان و هم حزبي هايش هي��چ گاه حاضر 
نشدند از ضارب حجاريان شكايت كنند با وجود 
اينكه دستگاه قضايي وقت مصر بود پيگيري 

قضايي به اصطلاح ترور حجاريان صورت پذيرد. 
حجاريان همين حالا هم مانند زمان پيش از 
ترور با ضاربش رفت و آمد حس��نه دارد. حالا 
اما ترور حزبي حجاريان مستمسكي شده براي 
زدن نام يک ساختمان شهرداري براي وي ! به 
قولي شما ما رو ترور نكن، زدن اسم ساختمان 

به نام ما پيش كش !
خلاصه آنكه حجاريان با هيچ كدام از مؤلفه هاي 
منطقي جانبازي، جانباز محس��وب نمي شود، 
حتي اگر حجاريان جانباز هم باش��د و دو دهه 
باش��د كه از بنياد جانبازان بابت اين جانبازي 
س��اختگي حق و حقوقي درياف��ت مي كند به 
ما چندان مرتبط نيس��ت، اما اينكه ش��وراي 
پنجم شهر تهران كه با فريفتن مردم و با وعده 
كار و تلاش و بهبود اوضاع به خيابان بهش��ت 
فرستاده شده اند، اما در عمل مشغول باندبازي 
و دلقک كاري هستند به ما مرتبط است.  تجربه 
انحلال شوراي اول ش��هر هم بخواهد اين دوره 
تكرار بشود يا نش��ود بحثي علي حده است، اما 
اينكه هفت م��اه از حضور و اس��تقرار مجموعه 
مديريت شهري گذش��ته، مجموعه دولت هم 
ياريگر و همسو با مديريت شهري است، اما شورا 
و ش��هرداري روي هم رفته چه��ار كار عمراني 
درخور ه��م نكرده اند و پنج اق��دام قابل عرضه 
نداشته اند، جزو طرح هايي نظير خيابان فروشي، 
مترو فروشي، بزرگراه فروشي و شكستن شاخه 
درختان زير برف از قبل هشدار داده شده و در 
كنار اينها تعطيلي پروژه ه��اي عمراني، اوضاع 
پايتخت را بحراني خواهد كرد. مصدق يک ماه، 
حجاريان يک هفته و. . . پروپاگاندا راه مي اندازند، 
باشد، اما با كارنامه سفيد و خالي از هرگونه كار 
نمي توان مردم پايتخ��ت را فريفت. به تجربه، 
تهراني ها هم كه راضي نباشند، ايران عليه اين 

بي عملي خواهد شوريد.  

شورش در شهر با ليدری مصدق و حجاریان!
صادق پارسا

حامد عطايي| ميزان


